
SZIGORÚAN BIZALMAS !

J egyzőkönyv
a Magyar Tudományos Akadémia Elnökségének 195&. március lo-én, 

szombat de# 11 órakor tartott 2.sz. üléséről.

Jelen voltak: Rusznyák István elnök, ogarasi Béla és Ligeti Lajos 
alelnökök, Bognár Géza, Jánossy Lajos és Major Máté 

' akadémiai titkárok,
Alexits György, Erdey-Gruz Tibor, Hevesi Gyula, Lukacs 
György, Molnár Erik, Novobátzky Károly és Sedlmayr 
Kurt elnökségi tagok, 
Szabolcsi Bence, Manninger Rezső, Schulek Elemér osz
tályelnökök.

Ej-nientette magát: Gombás Pál alelnök, Straub P. Brúnó elnökségi tag, 
Maucha Rezső, Verő József osztályelnökök, 
Mihailich Győző tiszteletbeli osztályelnök.

Külföldön tartózkodik: Bognár Rezső főtitkár.

Meghívottak valamennyi
rendi ponthoz; , , Or bán László, az MBP Tudományos és Kulturális

Osztályának hővezetője, Polinszky Károly elnökségi 
titkár, Kónya Sándor, az MTA Hivatala mb. vezetője, 
Szántó Lajos, az MTA MDP Végrehajtó Bizottsága tit
kára.

Gömöri Pál osztálytitkár, Gegesi Kiss Pál, 
Petényi Géza, Kellner Béla, Petényi Géza és Törő 
Imre,, az V. Osztály Vezetőségének tagjai, Böszörményi 
Ernő szaktitkár. J

II®,III.,IV. és V.
Budiah Endre, Gegesi Kiss Pál, Hadrovics László, 
Kovács K.Pál, Mócsy János, Moravcsik Gyula, 
Szokefalvi-Nagy Béla, a KPB tagjai, Bernát György, 
az Akadémiai Kiadó igazgatója, Rácz István, az 
Akadémiai Kiadó Lektorátusának vezetője, 
Erdélyi Elekné, a KPB előadója.

E_a_p i r e n d :
L

.unkájáról.
II ’ Előadó?1^,^^ 1555 évi könyvkiadásáról

Alexits György, a KFB titkára.
lyóirat^megindítására3 Közlekedéstudom^nyi Közlemények” c, fo- 

• Előadó: Alexits Györgyi a KPB titkára.
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IV. Javaslat a Testnevelési Tudományos Tanács kiadványainak meg- 
Előadót^Alexits György, a KPB titkára.

V. Javaslat a Történettudományi Értesítő nyomdai utón történő 
Előadóüllexits György, a KFB titkára.

VI. Egyebek.

Busznvák István elnök üdvözli az Elnökség megjelent tagjait és az 

ííTes megnyitja. Aiexits György elnökségi ta~

SS Frigyse akajtollus egyik* von • -My«r í«ao»w

I.

Beszámoló a Biológiai és Orvosi Tudományok, Osztálya munkájáról
Gömöri Pál osztálytitkár Elnökség elé terjeszti az Akadémia 
Biöl3giai"és Orvosi Tudományok Osztálya Vezetosegenek jelentését.

Pusznvák István elnök: , ,IT/liyon fontosnak tartja a kísérleti állattenyesztes illesztése 
' kérdésének felvetését, azonban helyesnek tartotta volna, ha a

Kiütés az ezzel kapcsolatos konkrét tennivalókat leszögezte 
volna.

2 ./ A gyógyszerkutatás kérdését illetőleg érdekében, hogy a

3 ./ Javasolja, hogy az ^atály a mégolya.

Simonovits István miniszterhelyettessel.

nem lehetséges. a , az vva
5,/ A tudományos álláspontja
? 1 a Tudományos Minősítő megszigorítja és vizsga-

h^Sy VÜÜÜcKraTelk engedélyez,
elengedesekcv csők



* I -
'bizo^^ágok íxáAy^*4Qárp av

naü a aeloaUo^n kellek volna javaslatot tenni.
7

z az osztálytitkár fél
eként számoljon, be az

’Z a™cí^őŐi^ekkelŐ^ hoSy az Osztályvezetőség
a^r,4-„ eP-f° ügyekkel foglalkozik, ez az osztálvtitká-r fői 6 OszX±JóŐ§Ze*\mur^ időnként számoljon be a^~
kérdésekkeíŐoglaíkozzékf ^^^-etőség oaak a nagy elvi

w &»t5as2^^ " “
tag: Az Elnökség csak olvan ielpntz^t 

V.Osztályejelentésrfelsorólásokbéí g^máket tartalmaz. Az

ről komoly képet alkotni neS ?Sd Az aZ °azWly működésé- ’
test készítsen, amelyben a orobíémákŐŐ^ a ^oben olyan jelen- 

azok a rokon szakmák kutatóiőzámámak'ugy vann^k felvetve, hogy
™k kutatói szamara is megvitathatók legyenek, 

^áfe^r^olőgŐa  ̂ a áel^s nem fog
folyt vitákkal kapcsolatot^ ? Szovjetunióban le-
gyar és a szovjet tudósok viszonyával? kerdesekkel> továbbá a ma- 
vélelénye^zerint Ízekkel8 °^rativ részletkérdést vet fel, 

foglalkoznia, csak a nagy flv°Skérdísekőetl
Javasolja, hogy az osztálytitkári értekül otti + Elnökség elé, 
el, hogy milyen kérdések kerül i Vitas?a meg es döntseelnökségi ülések elé! *eraljenek az osztalytitkári és milyen az 
Jánossy Lajos akadémiai titkár helvesli

hogy a jövőben több fiatalt küi^/ azon javaslatát,
Osztályvezetőség határozza mes külföldre. Az arányt az
ra idősebb tudósokat fiatalók\isé?1enek’Pi°Sy nagy kongresszusok^ 

biztosítását'és^gybenŐelhivia*0860!,-32^”01'0 a na£yoVb hatáskör 
hogy ez számukra további megtérést tSb^TÍ arra’
teni. & c niiesT, több feladatot fog jelen-

Bognár Géza akndémiaj titkár , . ,
ben, amelyek költségvetéssel konnc^ fln°kseSe't> hogy olyan kérdések- 
tarozatot hozzanak, mert újabb összegekétől 7?Bk-£lv* fogató ha- 
A Biológiai Csoport költségvetési ká^ Ő biztosítani nem tudnak,

w'rJm’í" a’koSőSlííCmá SSé?“é ‘SJ0"1 «•-

“• »Mtol „ kéMé.stt.i
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az
és ho

Novobátzky_Kár^ elnökségi tag javasolja, felelőae

" - ----- 

2-/ -y 

hol vannak lemaradások* 
fiatalok közül azok kiküldését javasolja, akik előadást 

tudnak tartani*

Hevesi Wl. , *«

SS: ***eeyszervezze át erre a célra* , ,
felajánÍjaSaz1oíztáíy segítségét.

9

Törő Imre osztályvesetőségi tag bejelenti; -

2-'*®”“1 

a problémával* . publiká-

egy része

nem foglalkozik azzal, hogy ezen
pp^esi Kiss Pál osztályvezetőségi tag rámutat 

------ — , 4 4 vánvi tájára és neve le se re«la/ az orvosok nehéz politikai y

2-/ £4$^^
5 / A gyógyszerkutatás kérdésével k§???21a£av°f ei^ihA^ égye^
W ipííi üzemek újjászervezésekor allitsanak^^ áol_

üzemben tudományos kuí®*orészlgte kórházakkal.
gozzanak szorosan együtt a klmlKaKKax k1orx_

- ■ • hn.v ui gyógyszereknek az állatokon való kupró-
Hianyo^ja, hogy *3^8? megszervezve.
hálása nincs megfelelően arra'vonatkozólag, hogy bi-

4 ./ Kéri azjW^&tartja magáik a döntési jogot, viszont

a helyzeten segíteni kell*



5 -

Jánossy Lajos akadémiai titkár kéri az V«Osztály tagjait, hogy je
löljék meg azokat a konkrét eseteket, amelyekre eddig választ nem 
kaptak és a jövőben forduljanak minden esetben a Nemzetközi Kapcso
latok Osztályához. Az osztály uj vezetőjének a Szovjetunióval jó 
kapcsolatai vannak s a szükséges segítséget meg fogja adni® A 
Szovjetunióba kiküldendő cikkeket lehetőleg német, francia vagy 
angol nyelven küldjék be az osztályra.

Hetényi Géza akadémikus, az osztályvezetőség tagja felhivja az 
Elnökség ügyeimét arra, hogy a tudósok tehermentesítése még min
dig nem megfelelő és nemcsak az akadémikusok, hanem a fiatal káde
reink is túl vannak terhelve.
Hozzászólásában foglalkozik az aspirantura kérdésével és véleménye 
szerint az Akadémiának kötelessége lenne foglalkozni azzal is, hogy 
az aspiránsok kandidaturájuk megszerzése után hová kerülnek és 
hogyan folytatják munkájukat. Ezzel az utánpótlás kérdését is rész
ben biztosítani lehetne^
A magyar orvostudományt jelenleg világszerte megbecsülik. Az orvos
tudomány egyes szakmáiban megvan már az utánpótlás arra, hogy ez a 
hirnev fenn is maradhasson, azonban néhány szakmában félő, hogy le 
fogunk maradni. ÖJ'
A külföldi kiküldetésekkel kapcsolatban javasolja a jövőben is a 
???? n®mze^^özi kongresszusokra azokat az idősebb tudósokat ki
küldeni, akik a magyar orvostudományt reprezentálni tudják és 
melléjük egy?-egy fiatalt beosztani. A fiatalok előrehaladását sok— 

z^Gketne biztosítani, ha tanulmányútra mennének ki.
'$52?'£r m^r külföldön az asszisztenscsere megvalósitása
erdekeben. Ez,egesz egyszerű megoldás lenne és mégis eddig az 
asszisztenscsere kérdése nem nyert elintézést.
A kísérleti allattenyesztés kérdését illetőleg javasolja ponti telep helyett í tekintve arra is, hogy ennek a ," axia u yenyesz-ues Kérdését illetőleg iavasolia e£v köz-eredménvtelen^olN “ telFintve arra is, hogy ennek a megolfasa eddig 
e edmenytélén volt - a négy orvostudományi egyetemen négy kisebb 
felállítását^ °Z egyes egyetemek állatszükségletét ellátó telep

1 a
2 .Rröényi Géza lev.tag , osztályvezetőségi tag kifejti,

In r,.. 5 5 Í az Osztály az Elnökségtől iránymutatástnckf tud0mányP01itfkát kövessen. Helye
" ana, ha az. Elnökség ennek az eredményét megnézné. S—

3-/ psoeura&g ‘"én- s°k —
■WÍ3& hiányolja a szovjet orvos- .

««““ . iSoKtSS? SSSS&Jü*! k°u “-

»/ e



Gömöri Pál osztálytitkár kéri
1 ./ amennyiben nem lehetséges a KOKI felépítése a második oteves 

tervben, úgy újabb kutatórészlegek kerüljenek felállításra.
2 ./ Kéri továbbá az osztálytitkár hatáskörét pontosan definiálni, 

7 hogy elkerülhető legyen minden ügynek az OV előtt való tar 
gyalása*

lásra Straub F.Brúnó akadémikust kérik fel s a vitara meghív
ják a Nemzetközi Kapcsolatok Osztályának vezetőjét is.

vitatni Alexits György e^^gi tag.áltál 
is, éspedig elsősorban a kozmopolitizmus 4®/ Az osztály meg fogja v 

felvetett kerdeseket 
kérdését*

vesz részt. Helyesnek, tartana azonb^ mc| gs azt ál
kandidátusoknak az osztály munkájában vaio reszuveuuxc 
tálában a többi tudományág vonalán is javasolja.
Rusznvák István, elnök: ügy érzi mintha a jelentésből és a vitából

nyújtania*
A szovjet tudományhoz 
lát*

való viszony kérdésében is sok félreértést

az osztály javaslatait illetőleg:.Rusznyák István elnök az osztály javaslataim inv«Ux«6.
i / Viviles helvesli, hogy- a Biológiai Csoportnak külön költ se g- 
- vetése leavS! de az egész kérdéskomplexumot külön Javaslat

1957 évi költségvetésben mar szerepeljen*
i / . beruházási és a céltámogatási keretek felemeléséről a f.ev 

ben már nem lehel szó, csak a következő évben.ben már nem lehet

Határ ozat

1 ./ Elnökség úgy ha-tároz, hogy felszólítja az összes 
osztálv vezetőséget, foglalkozzanak egy uv f 
belül a tudományterületükön mutatkoz P 1 tik 
és ideológiai jelensegekkél, merle^I?Llámi/ 
zetet és különösen foglalkozzanak az Akadom 
tagjainak ilyen természetű magatartasáva .
Az osztályok összesített jelentését az Elnökség 
vitassa meg*

felelős: Major Máté akadémiai titkár.



P /Elnökség felszólítja Gömöri Pál.osztálytitkárt és 
Kellner Béla osztályvezetőségi tagot, hogy a Nemze 
közi Kapcsolatok Osztálya bevonásával ^szitsenek 

a egy levéltervezetet, a szovjet informatív anyag 
f szerzése érdekében.

Felelős:Jánossy Lajos akadémiai titkár.

-z / nfölszólít 18 aZ V.Osztaly VezetOS6get« hogy 5,/ ^IV. Osztály és az Egészségügyi Minisztérium bevond 
savai foglalkozzék konkrétebboh a kísérleti al^a — 
tenyésztés kérdésével® *

Felelős: Manninger Rezső osztályelnök és
' Törő Imre osztálytitkár®

4rpf Elnökség szólítsa fel az egyes osztályok titkárait, 
|! hogy vizsgálják meg és tegyenek javaslatot arra vo- 
[/ natkozólag, hogy az elnökségi bizottságok ^kozott 
j melyek azok, amelyeknek az osztályhoz való csatolá— 
| sát helyesnek tartanák®

Felelős:Bognár Rezső főtitkár®

’ 5./ Elnökség egyetért az osztály javaslatával a magyar 
egészségtudomány helyzetének megvitatását illetőleg 
azzal a kiegészítéssel, hogy ez a munka azEgész- 
ségügyi Minisztériummal szorosan .együttműködve uur- 
ténjék., ■

6 ./ Elnökség megbízza az V.Osztály Vezetőségét^ hogy az 
Akadémia és az Egészségügyi Tudományos Tanaos onko
lógiai és egészségügyi bizottságai egyesítése cél
jából folytasson tárgyalásokat az^Egészségügyi Mi
nisztériummal és a kérdést vitassák meg® A tárgya
lásokról és a tárgyalások eredményéről G-ömöri Pál 
osztálytitkár és Kellner Béla osztályvezetőségi tag 
informálják Rusznyák István elnököt.

Felelős: Gömöri Pál osztályt!tkár<»

7 ./ Az Elnökség általában helyesli a tanszékeken folyó 
kutatómunka megerősítését megfelelő kutatórészleg. * . 
beállításával..ami azonban nem jelenti azt, hogy 
minden tanszéken létesüljön kutatórészleg, csak a 
legjobb tanszékeken.

p /
• z Elnökség felkéri Rusznyák István elnököt, hogy az 

V.Osztály által kért technikai személyzet emelésé
nek lehetőségét vizsgálja meg.

Felelős: Rusznyák István elnök®

/



azon3u«znvák Tatyán elnök Elnökség elé terjeszti az
kéré'éif* hö^y’ áS AnCTbia*Wíuö r£ize-bt<»á.got .
Bággá és járuljon hozzá annak az ipari ^vás és az ipari szak- 
emberekkel való kibővítéséhez.

H a t á r o z a t 

yinöksép az Antibiotikum Bizottság átszervezésére vo. 
natkozóSjavaslatot visszaadja az Osztálynak azzal, 
hogy azt3: VII.Osztállyal együtt vitassa meg és a 
közös javaslatot terjessze ismét Elnökség ele.

Felelős: Gömöri Pál osztálytitkár.

II.

Beszámoló az Akadémia 1955 évi könyvkiadási tevékenységéről.

ti fkára' Elnökség elé terjeszti az Akadémia

haladás mutatkozik, ennek daeara meg sok p irányi")
Javasolja, ho§y aJ°vö?9* J^aTö^kö^^ célkitűzéseinek
suk könyvkiadásunkat es ezer ven vitatni. Foglalkozni.kell

” í=1“-

jm.k .08 é= . belföldi »«]„.«• hiányos-
A továbbiakban ramu-tat a külföldi

t,ígáti Lajos alelnök,felhívja, az Elnökség fi^elm|^ ®T^’edaf^. 
19§5 evbeTOnyfkiadasunk sokkal ere^e y uton> aDielyen
Kéri az Elnökség segítséget, hogy a a
elindult, továbbhaladhasson. ,nnaián sokat javult, a jö-
A külföldi terjesztés a fveszik az irányt? 
vőben még az előfizetők számának növelésére^ & ^1fölal térj 
A könyvterjesztés avheivzettés terén még nem kielégítő a heiyzev 
a szovjetunióban

nak növeléseit, ve terjesz-jövőben várhaté. A belfol^ ,
. kielégítő a bar i őf. tést ezt ja-
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Gegegi-Kiss Tál akadémikus: Nagyon fontosnak tartja, hogy az 
Akadémia az országos tudományos könyvkiadás egésze felett átte
kintést nyerjen.
Bejelenti, hogy az V.Osztály főbizottságai elnökein keresztül fel
szólította a tudományterületükhöz tartozó összes doktorokat és kan
didátusokat, hogy melyek azok a müvek, amelyek 2-5 éven belül kész 
lesznek és a beérkezett adatok alapján döntenek afelett, hogy 
melyik müvet ki adja ki. Amennyiben az Elnökség ezt a módszert 
helyesli, javasolja a többi osztálynál is elrendelni. Kéri az El
nökség segítségét ahhoz, hogy napilapjaink foglalkozzanak a magyar 
tudományos müvekkel, ismertessék azokat.

Barnát György, az Akadémiai ?iadó igazgatója felveti milyen nehéz- 
Csehszlovákia es Románia fele, nem tudjak a könyveiké 

kicserélni.
Kéri továbbá, hogy az Elnökség amennyiben újabb folyóirat meg
indítását engedélyezi, az ne történjék valamelyik könyv kiadásának 
rovására.
Bejelenti,"hogy a könyv- és folyóiratterjesztés megkönnyitése cél
jából az V.Osztály egy címlistát bocsátott a Kultúra és a Kiadó . 
rendelkezésére. Ez a címlista nagy segítséget jelent számukra, 
amennyiben lehetséges kéri a többi osztályoktól isf hogy ezt tegyéd 
meg. ■ f

Alexits György;, a KFB titkára célszerűnek tartaná megállapítani, 
hogy milyen általános szempontok szerint irányítsuk ill.fejlesszük 
perspektivikusan könyvkiadásunkat, melyek a hibák és mi lenne 
helyes, milyen lehetőségek állnak rendelkezésünkre.
Bejelenti az Elnökség tagjainak, hogy a külkereksedelmi miniszter
rel egyetértésben történt egy megállapodás, amely komoly változást 
fog jelenteni a jövőben a külföldi terjesztés terén, A külföld fel< 
a propagandát az Akadémiai Kiadó fogja végezni a Kultúra költségéri 
Ezenfelül a Külkereskdelmi Minisztérium faktárhitellel és prémiummi 
iogja támogatni a terven felüli exportot.
Csatlakozva Bernát György igazgató hozzászólásához kéri az Elnök
ség kőzbenlépeset, hogy a népi demokráciákkal kötött megállapodásod 
kérdésében folytasson tárgyalásokat illetékes szervekkel*

£^^g§yák István £lnöfr javasolj^, hogy az Akadémia összes osztályai TmSáriak egy vitaulesí az első oteves terv kiadási eredményeiről, 
de nem az egyos müvek megvitatásáról legyen szó, hanem egész könyv- 

^ol«/?iratkiadásunk ideológiai és szakmai helyzetéről. Egyben 
tarjak fel azt is, hogy saját tudományterületükön 'milyen általános 
irányelveket tartanának szükségesnek a jövőre nézve. A KFB ezeket 
összegezze és hozza Elnökség elé.

gogarasi Béla alelnök nem tartja célszerűnek, hogy osztályonként 
AkHé^Xmpontjáfolf^ egySZ6r 0 könyvkiadást az egész

Alexits György, a KFB titkára szintén általános vitát javasolt
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Határozat:

Elnökség a KFB által előterjesztett, az^Akadémia 1955 évi 
könyvkiadási tevékenységéről szóló' beszámolót az abban 
foglalt javaslatokkal együtt a következő kiegeszitésekke^ 
hagyja jóvá:
1»/ Az Elnökség irányelvként kimondja, hogy elsősorban 

közgazdasági, mezőgazdasági és műszaki természetű 
tudományos müveknek a megírását, kiadását, ill& 
fordítását tartja szükségesnek#

Felelős: Alexits György, a KFB titkára*

2 ./ A hazai terjesztés megjavítása érdekéBen az Akadémiai 
Kiadó tegyen javaslatot a KFB-nek.

Felelős; Alexits György, a KFB titkára.

3,/ A KFB dolgozzon ki egy levéltervezetet, melyben azz 
Elnökség Kéri illetékes szervektől, tegyek^lehetove, 
hogy hivatalosan értesüljön az Akadémia arról, milyen 
tervek vannak a tudományos könyvkiadás térén.

Felelős: Alexits György, a KFB titkára.

4«/ Az Akadémia Elnöksége tegye meg a szükséges inté^ke
déseket, hogy a kereskedelmi szerződések megkötésénél 
- mikor könyvek kicseréléséről van szó — hallgassak 
meg az Akadémiát*

Felelős: Jánossy Lajos akadémiai titkár.

c / Vlnök^eg megbízza a Főtitkárt, utasítsa a HivatalW SajtóOsztását* hogy lássa ei napilapjainkat könyv- 
kiadásunkra vonatkozó anyaggal, Elnökség pedig lepjen 
közbe, hogy ezek jelenjenek meg*

Felelős: Bognár Rezső főtitkár.

6 / Elnökség megbízza a szűk elnökséget, hogy a könyvkiadás 
általE szempontjait a KFB megfelelő javaslata alap- 

ján vizsgálja meg*
Felelős: Bognár Rezső főtitkár.

7 ./ A népszerűsítő munkák kiadását az egyes osztályok 
saját területükön vitassák meg.

Felelős; Osztályelnökök.

vetkező egy-ket évben.
Felelős: Osztályelnökök.
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III.

Javaslat "Építés- és Közlekedéstudományi Közlemények” folyóirat 
megindítására.   , .._

Alexits György, a KFB titkára Elnökség ele terjeszti az Épitéo- 
és”~Köz1ek e d é st ud ományi Közlemények” kiadására vonatkozó javasla
tot.
Major Máté akadémiai titkár hangsúlyozza a folyóirat meginditá- 
^ánalTTönTosságát. A folyóirat egyik célja, hogy az építéstudomány 
különböző ágai közelebb kerüljenek egymáshoz„

I
í 7

Határozat :

Elnökség elvileg egyetért az "Építés- es Közlekedés
tudományi Közlemények” folyóirat megindításával, az 
előállítással kapcsolatos anyagi költségek azonban nem 
mehetnek más kiadvány terhére.
A Könyv- és Folyóiratkiadó Bizottság által javasolt 
Bizottság /Alexits György, Kovács K.Pal, Major Máté, 
Bernát György/ Bognár Géza akadémiai titkár vezetése
vei vizsgálja meg, hogy a szükséges szubvenciót hogyan 
lehet biztosítani.

Felelős: Bognár Géza akadémiai titkár.

Javaslat a Testnevelési Tudományos Tanács kiadványainak meg- 
j elentetésére.

Alexits György, a KFB titkára Elnökség elé terjeszti a Testneve
lési Tudományos Tanács azon kérését, hogy az Akadémia Elnöksége 
járuljon hozzá gyűjteményes kiadványuknak 1956 évben az Akadémiai 
Kiadónál való megjelentetéséhez.

Határozat :

Elnökség a Testnevelési Tudományo^Tanács gyűjteményes 
kiadványának az Akadémiai Kiadónál /történő megjelente
téséhez nem járul hozzá.
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y,
a Történettudományi Értesítő nyomdai utón történő elő- 

állitasara. .

Aléxits György, a KFB titkára bejelenti, hogy az Elnökség 1956* 
november z26-i ülésén jóváhagyta a Történettudományi Intézet be
számolóját. A beszámoló egyik pontja kimondta, hogy a korábban 
sokszorosított formában megjelent Történettudományi Értesítő 
előállítása a jövőben nyomdai utón történjék,
A Könyv-,és Folyóiratkiadó Bizottság az Elnökség fentiekre vonat
kozó határozatát tudomásul vette, azonban a szükséges szubvenciót 
fedezni nem tudja.
AKFB kéri az Elnökséget, amennyiben a jövőben könyv- és folyóirat
kiadási kérdésben dönt, határozathozatal előtt kérje ki a KFB vé- \ 
leményét.

Határozat:-- .----- e
Elnökség megbízza a Főtitkárt, szólítsa fel a Történet
tudományi Intézet igazgatóját, hogy a Történettudományi 
Értesítő nyomdai utón történő előállításához szükséges 
szubvenciót a saját költségvetésükből fedezzék.

Felelős: Bognár Rezső főtitkáré

VI

Székfoglalók

Major Máté főtitkárhelyettes bejelenti, hogy a következő akadémia 
tagok tartottak székfoglaló előadást:

1956.
II. 6-án VEREBÉLY LÁSZLÓ levelező tag 

”Villámkutatásunk eddigi eredményei0,
II. 7-én SZÖRÉNYI IMRE rendes tag

”Az elméleti fehérjekutatás néhány időszerű kérdé
séről” ,

lile 5-én MILLNER TIVADAR levelező tag
”A vákuumtechnikai wolfram féli előállításának 
és tulajdonságainak természettudományos kérdései*

Határozat:

Elnökség
SZÖRÉNYI IMRE rendes tag, 
MILLNER TIVADAR levelező tag és
VEREBÉLY LÁSZLÓ levelező tag



székfoglalóit jóváhagyja és számukra--a 
diploma kiadását elrendelik

Felelős: Rusznyák István elnök.

• . \ 
Kom^f,

A jegyzőkönyv hiteles:

ALiXITS G-YÖRGY' sk.
elnökségi tag

MANNINGER REZSŐ sk, 
osztályelnök.


